
 
 
 

Zápis ze zasedání Rady studijních programů  
Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 

 

Pořadové číslo: 1/2020 Datum konání: 18. 5. 2020 

Přítomni: Jitka Komárková, Renáta Myšková, Marcela Kožená, Jiří Křupka, Pavel Petr, Romana Provazníková, 
Jan Stejskal, Jolana Volejníková, Jana Janderová, Pavel Sedlák 

Omluveni: Jan Čapek 

Hosté: Petr Hájek, Jan Fuka, Libor Koudela, Martin Maštálka 

Program zasedání 

Předsedkyně Rady studijních programů doc. Ing. Jitka Komárková, Ph.D. přivítala přítomné na prvním zasedání 
Rady studijních programů FES (dále též „RSP“) a seznámila je s programem jednání.  

1. Zpráva o činnosti Rady studijních programů za rok 2019 

Doc. Komárková předložila zprávu o činnosti RSP za rok 2019 a uvedla, že zpráva byla vytvořena ve spolupráci 
s Dr. Brodským, předcházejícím předsedou RSP. Zpráva shrnuje základní údaje, statistické údaje, šetření mezi 
studenty a analýzu vybraných výsledků. Zpráva vznikla na základě údajů z IS a materiálů projednávaných na 
RSP v roce 2019. Požádala o odsouhlasení předložené Zprávy. 
 

Usnesení: Rada studijních programů FES projednala a bere na vědomí zprávu o činnosti Rady studijních 

programů za rok 2019. 

Proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 9   Proti: 0   Zdrželo se: 1 

Usnesení bylo přijato. 

2. Změny v podmínkách pro přijímací řízení pro akademický rok 2020/21  

Doc. Komárková seznámila přítomné se skutečností, že byly v návaznosti na aktuální situaci změněny podmínky 

pro přijímací řízení pro akademický rok 2020/21. Změny umožnil § 3 odst. 3 zákona č. 188/2020 Sb., o zvláštních 

pravidlech pro vzdělávání a rozhodování na vysokých školách v roce 2020 a o posuzování doby studia pro účely 

dalších zákonů. Změny schválil AS FES dne 11. 5. 2020 dle § 9 odst. 1 písm. g) zákona č. 111/1998 Sb., o 

vysokých školách. Klíčové důvody byly dva: kolize termínu SZZ a přijímací zkoušky, kdy by odložení termínu 

zkomplikovalo 2. kolo přijímacího řízení a následně nástup přijatých studentů,a dále částečný překryv náplně SZZ 

a přijímací zkoušky. 

3. Podmínky pro přijetí pro AR 2021/2022 – náměty 

Doc. Komárková seznámila RSP s náměty pro přijímací řízení pro další AR. V případě přijímacího řízení do bc. 

studia bude vhodnější využít vysvědčení z pololetí 3. ročníku (letos na SŠ omezena klasifikace  

na konci roku). V případě přijímacího řízení do navazujícího studia je možné využít průměr za bc. studium nebo 

odbornou zkoušku z profilujících odborných předmětů. Proběhla diskuse týkající se souvislosti nastavení 

podmínek pro přijímací řízení a prostupnosti mezi 1. a 2. ročníkem v navazujícím studiu. Doc. Komárková navrhla 

přítomným, aby zvážili možnosti nastavení podmínek přijetí pro přijímací řízení pro následující roky.  



4. Online výuka v letním semestru letošního AR, distanční zkoušení 

Doc. Komárková seznámila členy RSP s přehledem forem online výuky během narušeného letního semestru 

letošního AR. Přehled byl sestaven na základě požadavků garantů SP vznesených v MS Teams na začátku 

dubna 2020. Dále přítomné seznámila s informací od prorektorky pro vzdělávání a záležitosti studentů, podle 

které je po dobu omezené osobní přítomnosti nezbytné umožnit studentům ověření  

a splnění studijních povinností i distančně. Uvedla, že metodické pokyny pro distanční zkoušení se připravují. 

K tomuto tématu proběhla diskuse. Případné změny v přístupu ke zkoušení jsou závislé na dalším postupu 

rozvolňování vládních opatření.  

5. Změny v tématech BP/DP 

Zaregistrována byla změna jednoho tématu BP, která byla RSP prezentována. 

6. SZZ září 2020 a leden 2021 

Doc. Komárková se dotázala garantů SP, zda je možné použít pro SZZ v září 2020 a lednu 2021 beze změn 

verzi schválenou pro SZZ v červnu. 

Usnesení: Rada studijních programů FES schvaluje použití okruhů schválených pro SZZ v červnu beze 

změn také pro SZZ v září 2020 a lednu 2021. 

Proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 9   Proti: 0    Zdrželo se: 1 

Usnesení bylo přijato. 

Proběhla diskuse ohledně SZZ v červnu 2020. Byla nastíněna i možnost hybridního zkoušení.  

7. Kvalita výuky 

Anketa v IS Stag pro LS běží v termínu 01. 04. 2020 – 31. 10. 2020. Fakulta hledá motivaci studentů k vyplnění 

ankety – první možností je přednostní tvorba rozvrhu po vyplnění ankety. Dále proběhne tradiční šetření mezi 

absolventy po SZZ. 

Výsledky šetření se stanou jednou z částí hodnocení akademických pracovníků a zároveň budou jedním 

z podkladů pro řízení kvality SP. Proběhla diskuse o motivaci studentů k účasti a o využití výsledků ankety 

k hodnocení AP. Děkan FES na závěr diskuse uvedl, že jde o nástroj, který může významně podpořit práci 

garantů SP. 

8. Výuka v AR 2020/2021  

Doc. Komárková seznámila členy RSP s navrhovaným harmonogramem pro AR 2020/21, který počítá 

s mimořádným zkrácením přednáškového období v ZS o týden, na 12 týdnů, aby se harmonogram vrátil do 

běžných termínů. 

 přednáškové ZS: 28. 9. – 18. 12. 2020, 

 zkouškové ZS: 4. 1. – 12. 2. 2021, 

 přednáškové LS: 15. 2. – 16. 5. 2021, 

 zkouškové LS: 17. 5. – 27. 6. 2021. 

Proběhla diskuse k možnosti vykonávání SZZ v dalším AR v září. Doc. Komárková uvedla, že příští rok 

proběhnou opravné SZZ v srpnu, tedy do konce AR. SZZ se v letošním AR konají v září  mimořádně, vzhledem 

k aktuální situaci.   



9. Připravované Opatření rektora: Změny v akreditovaných SP 

Doc. Komárková seznámila členy RSP s předběžným zněním Opatření rektora: Změny v akreditovaných SP. 

Předpokládá se, že: 

1. závažné změny – projednává RVH – jde o změny, které mají vliv na profil absolventa, 

2. změny méně závažného charakteru – projednává RSP, děkan oznamuje RVH, 

3. ostatní změny – projednává RSP. 

O změny bude žádat garant SP, případně garant předmětu. Při rozhodování o závažnosti změn je rozhodující 

dopad na profil absolventa. Podle informací od prorektorky Molkové bude opatření vydáno v dohledné době 

v uvedené podobě, je možné začít připravovat změny. 

10. Pedagogický proces 

Zazněly následující náměty na změny ve výuce konkrétních předmětů: 

 výuka cizích jazyků – doc. Komárková seznámila RSP s průběhem schůzky s kolegy z JC, kteří na 

základě zkušeností z minulých let navrhují snížit vstupní i výstupní úroveň výuky cizích jazyků ve všech 

SP o půl stupně, 

 rektor UPa prosazuje povinnou výuku jednoho odborného předmětu v SP v AJ, 

 předmět Praktikum z matematiky – informace o situaci a možné varianty řešení představil vedoucí 

UMKM, 

 předmět Komunikační dovednosti a rozvoj os. kompetencí – informace o situaci a možné varianty řešení 

představil vedoucí USSV. 

Garanti SP a vedoucí ústavů byli vyzváni ke svolání schůzek identifikujících problémy při realizaci výuky a byli 

požádáni o hledání možných řešení. Schůzky je potřeba realizovat do 27. 5. 2020.  

Poté budou garanti SP a vedoucí ústavů pozváni na schůzku s proděkankou pro studium a pedagogickou 

činnost. 

Doc. Stejskal dodal, že změny v SP bude možné navrhovat i v budoucnu, nejde o jednorázovou aktivitu. 

11. Různé 

Poslední bod programu nabídl prostor pro další diskusi členů RSP. Nebyly vzneseny žádné další náměty. 

Doc. Křupka vznesl dotaz na výsledek kontrolní zprávy k SP Nmgr. ISI. Pan děkan uvedl, že fakulta zatím 

neobdržela oficiální vyjádření. Jakmile bude vyjádření známo, předá informaci garantovi. 

Doc. Provazníková se ptala na možnost nákupu jednorázových roušek pro zkoušející na SZZ v červnu 2020. 

Děkan FES slíbil jejich zajištění.  

Doc. Komárková apelovala na vedoucí ústavů, aby požádali jednotlivé AP o důsledné vybírání čestných 

prohlášení od studentů. Dále uvedla, že všechna témata závěrečných prací byla v IS Stag převedena na 

rámcová témata, aby mohli studenti doplnit literaturu a osnovu. 

Doc. Komárková seznámila přítomné s tím, že další jednání RSP se bude konat 8. 6. 2020 od 9 hod. 

12. Závěr 

Doc. Komárková poděkovala všem za účast na jednání RSP. Dále poděkovala všem garantům SP za ochotu 

a schopnost obratem přesunout komunikaci do online prostředí, díky čemuž členové RSP komunikovali 

a diskutovali problémy i v průběhu stavu nouze. 

 

 

Zapsala:  

Bc. Hana Steinmetzová doc. Ing. Jitka Komárková, Ph.D. 

předsedkyně RSP FES 

 


